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Svar på § 37-spørgsmål nr. 134/2019 vedr. hellefiskefiskeri ved Nuuk 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedrørende Hellefiskefiskeri ved Nuuk. Spørgsmålet er henvist til 
besvarelse hos mit område. 

Spørgsmål 1. 
Kan Naalakkersuisut oplyse hvilken betydning kvotefri fiskeri har fået for 
hellefiskens størrelse ved Nuuk, for perioden fra 2010 og frem til idag? 

Svar: Gennemsnitsstørrelsen for hellefisk landet i Nuuk er gradvist faldet fra omkring 56 
cm i 2010 til omkring 48 cm i 2017 og 2018. Faldet i størrelse svarer til en vægmæssig 
nedgang fra 1,5 kg til omkring 900 gram pr fisk. 

Spørgsmål 2. 
Kan Naalakkersuisut oplyse om der er en relation mellem øgede fangstmængder 
og faldende størrelser blandt de fiskede hellefisk ved Nuuk, for perioden fra 2010 
og frem til idag? 

Svar: De gennemsnitlige fangster for perioden 2010 til 2018 har været på 810 tons om 
året. Det er næsten dobbelt så højt som de gennemsnitlige fangster siden 1960 og på 
niveau med perioden op til 1988, hvor fiskeriet efter hellefisk i Nuuk, næsten forsvandt i 
en 20 årig periode. Fra 1989 til 2009 var de årlige fangster på kun 50 tons årligt i 
gennemsnit, mens der siden 2013 i gennemsnit er landet over 1100 tons årligt fra fjordene 
omkring Nuuk. Det er derfor overvejende sandsynligt at fiskeritrykket siden 2010 har 
været alt for stort, hvilket har medført en nedgang i gennemsnitsstørrelsen ved at store 
fisk fra bestanden er blevet fjernet. 

Spørgsmål 3. 
Er det Naalakkersuisuts vurdering, at he"efiskefiskeri ved Nuuk sker på et 
bæredygtigt grundlag? 

Svar: Naalakkersuisut har igangsat tiltag for at hellefiskefiskeriet i omtalte område skal 
foregå på et forsvarligt niveau. Der tages højde for fiskeriet i Nuuk fjorden ved at der 
oprettes nyt forvaltningsområde. Tiltagene skal sikre, at fiskeriet foregår på et bæredygtigt 
grundlag fremover. 
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Spørgsmål 4. 
Har Naalakkersuisut sat dato på indførelse af kvoter på hellefiskefiskeriet ved 
Nuuk? 

Svar: Nej. 

Med venlig hilsen 
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Ni~kulaat Jeremiassen 
Na~lakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug 

2 



INUIT ATAQATIGIIT 
Inatsisartuni 

6. marts 2019 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Kan Naalakkersuisut oplyse hvilken betydning kvotefri fiskeri har fået for 
hellefiskens størrelse ved Nuuk, for perioden fra 2010 og frem til idag? 

2. Kan Naalakkersuisut oplyse om der er en relation mellem øgede 
fangstmængder og faldende størrelser blandt de fiskede hellefisk ved Nuuk, 
for perioden fra 2010 og frem til idag? 

3. Er det Naalakkersuisuts vurdering, at hellefiskefiskeri ved Nuuk sker på et 
bæredygtigt grundlag? 

4. Har Naalakkersuisut sat dato på indførelse af kvoter på hellefiskefiskeriet ved 
Nuuk? 

(Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Ovenstående spørgsmål er opfølgningspørgsmål på §37 spørgsmål nr. 102_2019_Kvoter, Ad.) 
3. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage 

1 


